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Protokół  Nr 6/2010 
z posiedzenia Komisji Porządku Publicznego i Praworządności 

z dnia  15 czerwca 2010 r. 
 

 
Komisja Porządku Publicznego i Praworządności w składzie: 
Budych Sylwester - Przewodniczący Komisji 
Znamirowska-Szwarc Grażyna – Wiceprzewodniczący Komisji 
Maciejewski Mieczysław - członek Komisji 
 
Nieobecny usprawiedliwiony: 
Półtorak Wojciech - członek Komisji 
 
 
Porządek posiedzenia: 

 
Część I –  godz. 9.00 - salka nr 21 w Urzędzie Miejskim w Zbąszynku 
 
Sprawy bieżące (projekty uchwał) 
 

 
  Część II –  godz. 10.30 – remiza OSP  Kręcko 

 
1. Bezpieczeństwo i porządek publiczny na terenie Gminy Zbąszynek: 

a) informacja o działalności KPP w Świebodzinie 
b) informacja z działalności Strażnika Miejskiego 
c) informacja o zabezpieczeniu ppoż. 

2. Współpraca z: 
a) Zarządem Oddziału Wojewódzkiego Związku Ochotniczych Straży Pożarnych  

RP Województwa Lubuskiego w Zielonej Górze, 
b) Komendą Powiatową Państwowej Straży Pożarnej w Świebodzinie, 
c) Zarządem Oddziału Powiatowego Związku Ochotniczych Straży Pożarnych  

RP w Świebodzinie. 
 3.   Pokaz sprzętu strażackiego OSP Kręcko. 
 4.   Biesiada Strażacka. 

 
 

Posiedzenie Komisji trwało od godz. 9.00 do godz. 13.30 
 
 
Ad. Części I 
 
W zakresie przedstawianych spraw udział wzięli: 
Jan Makarewicz Sekretarz Gminy 
Aneta Nawracała – Skarbnik Gminy 
Alina Jagaciak – inspektor w/m 
Joanna Kwaśna – podinspektor w/m 
Tadeusz Czyż – inspektor w/m 
 
Aneta Nawracała Skarbnik Gminy przedstawiła projekty następujących uchwał: 
   w sprawie zmiany Uchwały Nr XLVI/23/2010 Rady Miejskiej w Zbąszynku 

  z dnia 20 maja 2010 roku (projekt nr 1) 
   w sprawie zmian uchwały budżetowej na 2010 rok (projekt nr 2) 
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 w sprawie zaciągnięcia kredytu inwestycyjnego – długoterminowego (projekt nr 3)  
   na realizację zadania inwestycyjnego „Moje boisko-Orlik 2012” w Dąbrówce Wlkp. 

 w sprawie zaciągnięcia kredytu inwestycyjnego – długoterminowego (projekt nr 4) na 
realizację zadania inwestycyjnego pn. „Budowa północnej obwodnicy Zbąszynka” 

 w sprawie zaciągnięcia kredytu inwestycyjnego – długoterminowego (projekt nr 5) na 
realizację zadań inwestycyjnych: modernizacja ulicy PCK w Zbąszynku oraz 
przebudowa systemu kanalizacji sanitarnej z południowo-zachodniej części miasta 
oczyszczalni ścieków w Zbąszynku.  

 w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego (projekt nr 6) z przeznaczeniem na 
wydatki bieżące, które nie znalazły pokrycia w planowanych dochodach roku 
bieżącego 

 w sprawie określenia zakresu i formy informacji o przebiegu wykonania budżetu 
Gminy Zbąszynek za I półrocze danego roku budżetowego oraz informacji o 
przebiegu wykonania planu finansowego samorządowej instytucji kultury  
(projekt nr 7) 

Komisja pozytywnie jednogłośnie zaopiniowała projekty powyższych uchwał i 
skierowała pod obrady sesji. 
 
Inspektor Alina Jagaciak przedstawiła projekty następujących uchwał: 

 w sprawie określenia zasad usytuowania na terenie Gminy Zbąszynek miejsc 
sprzedaży i podawania napojów alkoholowych (projekt nr 8) 

 w sprawie ustalenia liczby punktów sprzedaży napojów alkoholowych na terenie 
Gminy  Zbąszynek (projekt nr 9) 

 w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty od ceny nieruchomości 
(projekt nr 10) 

Komisja pozytywnie jednogłośnie zaopiniowała projekty  powyższych uchwał i 
skierowała pod obrady sesji. 
 
Podinspektor Joanna Kwaśna przedstawiła projekty następujących uchwał: 

 w sprawie zatwierdzenia „Planu Odnowy Miejscowości Dąbrówka Wlkp. na lata 
2008-2015” (projekt nr 11) 

 w sprawie zatwierdzenia „Planu Odnowy Miejscowości Kosieczyn na lata 2009-
2016” (projekt nr 12) 

Komisja pozytywnie jednogłośnie zaopiniowała projekty  powyższych uchwał i 
skierowała pod obrady sesji. 
 
Inspektor Tadeusz Czyż przedstawił projekty następujących uchwał: 

 w sprawie uchwalenia zmiany studium uwarunkowań i kierunków 
zagospodarowania  przestrzennego miasta i gminy Zbąszynek w miejscowości 
Kosieczyn i Chlastawa (projekt nr 13) 

 w sprawie uchwalenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego wsi Kosieczyn i Chlastawa dla terenu położonego przy drodze 
wojewódzkiej Nr 302 (projekt nr 14) 

 w sprawie uchwalenia zmiany miejscowych planów zagospodarowania 
przestrzennego miasta Zbąszynek oraz przyległych wsi Kosieczyn i Chlastawa w 
obrębie wsi Chlastawa (projekt nr 15) 

Komisja pozytywnie jednogłośnie zaopiniowała projekty  powyższych uchwał i 
skierowała pod obrady sesji. 
 
Jan Makarewicz Sekretarz Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody 
na zawarcie porozumienia i przystąpienie Gminy Zbąszynek do projektu pn. „Lubuski  
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e-Urząd”(projekt nr 16). 
Komisja pozytywnie jednogłośnie zaopiniowała projekt  powyższej uchwały i 
skierowała pod obrady sesji. 
 
 
 
Ad. Części II 
 
Dalsza część posiedzenia Komisji odbyła się wraz z zaproszonymi gośćmi  /lista osób 
uczestniczących w spotkaniu stanowi załącznik do niniejszego protokołu/. 
 

Porządek II części 
 

1. Bezpieczeństwo i porządek publiczny na terenie Gminy Zbąszynek: 
a) informacja o działalności KPP w Świebodzinie 
b) informacja z działalności Strażnika Miejskiego 
c) informacja o zabezpieczeniu ppoż. 

2. Współpraca z: 
a) Zarządem Oddziału Wojewódzkiego Związku Ochotniczych Straży Pożarnych  

RP Województwa Lubuskiego w Zielonej Górze, 
b) Komendą Powiatową Państwowej Straży Pożarnej w Świebodzinie, 
c) Zarządem Oddziału Powiatowego Związku Ochotniczych Straży Pożarnych  

RP w Świebodzinie. 
 3.   Pokaz sprzętu strażackiego OSP Kręcko. 
 4.   Biesiada Strażacka. 

 
 
Ad.1 
 
Przewodniczący Rady Jan Mazur powitał wszystkich przybyłych gości. 
 
W temacie stanu bezpieczeństwa i porządku publicznego na terenie gminy głos zabrał Józef 
Jastrzębski Naczelnik Wydziału Prewencji w Komendzie Powiatowej w Świebodzinie 
informując, że na terenie gminy Zbąszynek Policja pełni służbę przez całą dobę, co skutkuje 
niewątpliwie zmniejszeniem liczby niepożądanych zdarzeń. Służby policyjne służą również 
pomocą przy obsłudze różnego rodzaju festynów wiejskich i innych imprez. Ponadto 
Naczelnik przedstawił statystykę najczęściej występujących zdarzeń na przestrzeni I 
półrocza 2010 roku, na terenie naszej gminy: 
- zatrzymania nietrzeźwych kierowców – 22 zdarzenia 
- kradzieże telefonów komórkowych, portfeli i innych – 9 zdarzeń 
- kradzieże z włamaniem – 5 zdarzeń 
- uszkodzenia mienia – 4 zdarzenia. 
Przewodniczący Komisji Sylwester Budych zapytał, czy na terenie gminy miały miejsca 
rozboje z użyciem ostrych narzędzi? 
W odpowiedzi Dariusz Molicki dzielnicowy rewiru Zbąszynek poinformował, że nie 
zanotowano takich zdarzeń. Pojawiły się dwa przypadki pobicia na stacji paliw Artix, ale do 
najczęstszych zdarzeń, które, jak stwierdził dzielnicowy stają się naszą bolączką należą 
uszkodzenia mienia użyteczności publicznej tj. połamane znaki drogowe, przewracane kosze 
na śmieci. Dzielnicowy zaznaczył, że sukcesywnie wyłapuje się wandali. 
 
Przewodniczący Komisji Sylwester Budych w kwestii używania tzw. dopalaczy, zapytał, 
czy osoby zażywające dopalaczy są odnotowywane? 
Dariusz Molicki stwierdził, że dopalacze wyparły w pewnym stopniu narkotyki, są one 
powszechnie dostępne a zmieszane z alkoholem mają spotęgowaną moc. Dopalacze są 
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łatwe w dostępie i nie są zabronione, przez co nie można karać osób, które je zażywają, nie 
ma też możliwości ich ścigania.  
W uzupełnieniu Józef Jastrzębski poinformował, że narazie na terenie Zbąszynka nie 
odnotowano punktów sprzedaży dopalaczy, jest to cały czas nadzorowane. Natomiast w 
Świebodzinie działają trzy punkty sprzedaży tych używek. 
 
Przewodniczący Rady Jan Mazur zapytał jak wygląda problem zażywania narkotyków w 
szkołach na terenie gminy? 
W odpowiedzi Naczelnik Prewencji Józef Jastrzębski poinformował, że problem ten 
występuje szczególnie w Gimnazjum i szkołach średnich, stwierdzono, że narkotyki są 
przywożone również do internatu. Nie odnotowano działania na szeroką skalę tzw. dealerów, 
ale problem narkotyków istnieje. Naczelnik nadmienił, że dużym wsparciem w eliminowaniu 
tego problemu jest działalność Strażnika Miejskiego. 
Prezes Zarządu Powiatowego Związku Ochotniczych Straży Pożarnych RP w 
Świebodzinie Leszek Parandyk zgłosił zapytanie czy inicjatywa pogadanek w temacie 
problemu narkotyków organizowanych w szkołach wypływa od dyrektorów i nauczycieli? 
W odpowiedzi Naczelnik Prewencji poinformował, że w szkołach są prowadzone programy 
profilaktyczne „Lupo” i „Bezpieczeństwo”, które prowadzone są z inicjatywy służb Policji, ale 
szkoły również wychodzą ze swoją inicjatywą, dużą rolę w tym temacie spełniają pedagodzy, 
którzy ściśle współpracują z Policją. 
 
Następnie Leszek Bochniak Strażnik Miejski przedstawił informację ze swojej działalności 
/informacja stanowi załącznik do niniejszego protokołu/. 
 
Zdzisław Gościniak Prezes OSP Zbąszynek zgłosił zapytanie, co będzie z miasteczkiem 
ruchu drogowego przy Gimnazjum, czy prawdą jest, że ma w tym miejscu powstać parking? 
W odpowiedzi Strażnik Miejski poinformował, że Dyrektor Gimnazjum nie wywiązała się ze 
swoich obietnic (miało zostać wymienione ogrodzenie). W kwestii miasteczka ruchu 
drogowego nie ma jeszcze ostatecznej decyzji. 
 
Prezes Zarządu Miejsko-Gminnego Związku Ochotniczych Straży Pożarnych RP w 
Zbąszynku Wojciech Wittke wystąpił z wnioskiem o prawidłowe oznaczenie dróg w gminie 
w taki sposób, by ograniczyć przejazd TIR-ów przez Zbąszynek. 
 
Przewodniczący Komisji Sylwester Budych wystąpił z wnioskiem, aby przy hurtowni 
Richtera w Zbąszynku w kierunku ul. Kasprowicza ustawić bramkę ograniczającą wysokość 
wjeżdżających pojazdów.  
 
Prezes Zarządu Miejsko-Gminnego Związku Ochotniczych Straży Pożarnych RP w 
Zbąszynku Wojciech Wittke zgłosił zapytanie do kogo należy odpowiedzialność za pożary 
kominowe? Czy Strażnik Miejski powinien karać mandatem za takie zdarzenie? 
W odpowiedzi Strażnik Miejski poinformował, że można ukarać mandatem tylko w 
przypadku utrudniania dostępu do komina. 
Zygmunt Rogowski Komendant Powiatowy Państwowej Straży Pożarnej w 
Świebodzinie nadmienił, że prawo nie dyscyplinuje ludzi przy tego typu zdarzeniach.  
 
Podsumowując Przewodniczący Rady Jan Mazur podziękował za widoczne zmiany w 
funkcjonowaniu Policji na terenie naszej Gminy. Jako pozytywne ocenił m.in. szybki kontakt z 
dzielnicowymi przez dostępność do ich numerów telefonów. Ponadto Przewodniczący 
podzielił zdanie Wojciecha Wittke, że koniecznym jest prawidłowe oznakowanie dróg w 
gminie. Zwrócił uwagę, by służby Policji zachowały czujność na przejeżdżające przez miasto 
TIR-y (mimo zakazu) oraz przejścia dla pieszych, na których kierowcy bardzo często nie 
zachowują dostatecznej ostrożności. Przewodniczący Rady zwrócił również uwagę na 
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niepokojące zjawiska dzikich wysypisk śmieci, by Policja nie była obojętna wobec tego typu 
zdarzeń. 
 
Przemysław Dubiał z Nadleśnictwa Babimost poinformował, że odnotowano na terenie 
naszej gminy 16 zapaleń w lasach państwowych i 7 zapaleń w lasach prywatnych. 
Zabezpieczenie Gminy jest prawidłowe, kontrola nie wykazała żadnych nieprawidłowości. 
Główną przyczyną zapaleń są podpalenia. Ogółem w gminie Zbąszynek obszar wypaleń 
szacuje się na 2 ha.  
 
Następnie przedstawiciele jednostek OSP z terenu Gminy Zbąszynek zreferowali krótko 
działalność swoich jednostek uwzględniając wyposażenie jednostek, ilość członków, ilość 
odbytych szkoleń, osiągnięte sukcesy oraz plany na 2011 rok. 
 
W uzupełnieniu Prezes Zarządu Powiatowego Związku Ochotniczych Straży Pożarnych 
RP w Świebodzinie Leszek Parandyk przedstawił informację o stanie bezpieczeństwa  
p. poż. na terenie gminy Zbąszynek /informacja w załączeniu do protokołu/.  
 
Prezes Zarządu Miejsko-Gminnego Związku Ochotniczych Straży Pożarnych RP w 
Zbąszynku Wojciech Wittke wystąpił z wnioskiem, by Zakład Usług Komunalnych udrożnił 
przepustowość studzienki na ul. Trzcielskiej w Dąbrówce Wlkp., przy posesji p. Bimka. 
 
Następnie Przewodniczący Komisji Sylwester Budych zarządził 10-minutową przerwę. 
 
Po przerwie  
 
Ad. 2 
 
W temacie współpracy z Komendą Powiatową Państwowej Straży Pożarnej w Świebodzinie 
głos zabrał Zygmunt Rogowski Komendant Powiatowy PSP w Świebodzinie informując,  
że współpraca opiera się na trzech płaszczyznach tj.  

 prewencji – polegającej na rozpoznawaniu zagrożeń i kontrolach w zakładach 
użyteczności publicznej, w tym temacie Państwowa Straż Pożarna współpracuje m.in. 
z Państwową Inspekcją Pracy oraz Nadzorem Budowlanym  

 organizacji nieodpłatnych szkoleń dla członków OSP, głównie  w temacie 
przygotowania strażaków do podejmowania działań ratowniczo-gaśniczych, 

 działaniach ratowniczo-gaśniczych, których w ostatnim roku odbyło się ok. tysiąc,  
w 70%  zdarzenia zostały przeprowadzone przez jednostki OSP.  

Ponadto Komendant podkreślił, że współpraca z jednostkami OSP z terenu Gminy 
Zbąszynek odbywa się w bardzo przyjaznej atmosferze. 

 
W temacie współpracy z Zarządem Oddziału Powiatowego Związku Ochotniczych Straży 
Pożarnych RP w Świebodzinie głos zabrał Prezes Zarządu Powiatowego Związku 
Ochotniczych Straży Pożarnych RP w Świebodzinie Leszek Parandyk, który 
poinformował, że współpraca z Zarządem układa się bardzo dobrze, obserwuje się dużą 
pomoc w pozyskiwaniu nowego sprzętu strażackiego, Zarząd dofinansowuje również inne 
zakupy, zapewniając tym samym bezpieczeństwo mieszkańcom naszej gminy.    
 
Zdzisław Gościniak Prezes OSP Zbąszynek ponowił zapytanie, co będzie z miasteczkiem 
ruchu drogowego przy Gimnazjum, czy prawdą jest, że ma w tym miejscu powstać parking? 
W odpowiedzi Burmistrz Wiesław Czyczerski poinformował, że miejsce na którym obecnie 
jest wyznaczone miasteczko ruchu drogowego zostanie zamienione na parking, siatka 
zostanie zdjęta, ale rozrysowane linie miasteczka pozostaną i będą mogły posłużyć do 
zdawania egzaminów na kartę rowerową i motorowerową.  
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Podsumowując Burmistrz Wiesław Czyczerski nadmienił, że współpraca z Policją, Strażą 
Pożarną i Nadleśnictwem układa się bardzo dobrze, pozytywnie ocenił działania służące 
udoskonaleniu szybkiego kontaktu z Policją i Strażą Pożarną poprzez wprowadzenie 
numerów alarmowych. Ponadto Burmistrz poinformował, że planuje się zakup samochodu 
strażackiego na potrzeby OSP Kosieczyn.  
 
Ponadto Burmistrz nadmienił, że nasi ochotnicy zapewniają bezpieczeństwo nie tylko na 
terenie naszej gminy. Wartym podkreślenia była szczytna inicjatywa Pana Arkadiusza Gołka 
z OSP Dąbrówka Wlkp. jaką było  zorganizowanie zbiórki zboża, paszy dla zwierząt dla gmin 
dotkniętych powodzią. Pierwszy transport wyruszył do miejscowości województwa 
świętokrzyskiego, dostarczając płody rolne, środki czystości, wodę. Następnie do akcji 
przyłączyły się pozostałe jednostki OSP z terenu gminy Zbąszynek. Drugi transport 
skierowany został pierwotnie do powiatu nowosądeckiego, ale został przekierowany również 
do województwa świętokrzyskiego. Transportem dostarczono dary zebrane na terenie całej 
Gminy Zbąszynek. Transport zawierał środki czystości, płody rolne, wodę, a także materiały 
budowlane. Łącznie mieszkańcy naszej Gminy zebrali 46 ton darów.  
W ramach pomocy dla powodzian gmina Zbąszynek przekazała 30 miejsc wykupionych w 
ramach wypoczynku letniego dla dzieci z naszych świetlic socjoterapeutycznych z 
przeznaczeniem dla dzieci rodzin dotkniętych powodzią z gmin powiatu nowosądeckiego.  
 
Na zakończenie Burmistrz podziękował strażakom ochotnikom oraz przedstawicielom Policji 
za wkład włożony w pracę na rzecz bezpieczeństwa mieszkańców gminy, w geście 
podziękowania każdej jednostce OSP wręczono rozdzielacze kulowe. 
 
Ad. 3 i 4 
 
W dalszej części spotkania odbyła się biesiada strażacka oraz pokaz sprzętu strażackiego. 
 
 
Protokołowała: 
 
Magdalena Tomaszewska 
 
 
Przewodniczący Komisji Porządku Publicznego i Praworządności    
  
 
Sylwester Budych 
 
 
Protokół otrzymują: 

1. Burmistrz 
2. Sekretarz 
3. Skarbnik 
4. Przewodniczący Rady 
5. Przewodniczący Komisji 


